
 

1 
 

Tájékoztatás Művelődési Ház  

 

Szalánta Községi Önkormányzat 
„Szalánta Községi Önkormányzat Művelődési Házának energetikai korszerűsítése” 

TOP-3.2.1-16-BA1-2017-00032 

 

projekt megvalósításának záró rendezvényéről 

Szalánta, 2022. július 15. 11:00 

 

A Művelődési Házat  

- Nagy Csaba országgyűlési képviselő úr,  

- Dr. Őri László, a Baranya Megyei közgyűlés elnöke, 

- Josip Jakobović Szalánta horvát testvértelepülésének Strizivojnának 

polgármestere, 

- Szabadi Béla a Szabadi és Társa Kft. ügyvezetője 

- Standovár Mihály Szalánta Község díszpolgára és 

- Dr. Hitre Gabriella Szalánta polgármestere adja át.  

 

Községünk megragadta az alkalmat, hogy átadja a Díszpolgári Címet Standovár Mihály – 

Szalánta első polgármestere és a Horvát Nemzetiségi Önkormányzat elnöke – részére.  

Az Átadó Ünnepséget a Marica Kulturális Egyesület műsora tette színesebbé. 
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Községünk egy újabb értékkel gazdagodott, egy megújult Művelődési Házat 

adhatunk át, melynek múltja Szalánta elmúlt 60 évére tekint vissza. 60 éve álmodta 

meg és kezdte el építeni Szalánta vezetése a Művelődési Házat, hogy Szalántán, a 

Közösségi életnek színteret teremtsenek. A megépült közösségi házat 1965. január 

13-án avatták fel. Színes történelme, múltja van az épületnek, és 2011-ben Integrált 

Közösségi Szolgáltató Térként új arcot kapott. Elkezdődött a korszerűsítése, melyet 

most, 2022-ben egy energetikai korszerűsítéssel fejeztünk be. 

2022. július 15. ez a nap.  

 

A Művelődési Ház településünk egy fontos 

közösségi terének épülete megfelel a XXI. 

század elvárásainak, csökkentve a 
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fenntartási költségeket, elősegítve a hatékonyabb működést. A fejlesztés – 

csatlakozva a globális célkitűzésekhez, erőfeszítésekhez - az alacsony széndioxid-

kibocsátás előtérbe helyezését célozza meg, melynek keretében 50 %-kal 

mérséklődnek a fenntartási költségek. Hiszem, hogy ez ma mindenképpen egy olyan 

eredmény, ami hozzásegíti Önkormányzatunkat a kormányzati elvárásoknak 

megfelelő energiagazdálkodáshoz. 

 

Településünkön fontos cél, hogy azok az épületek, melyek a helyi lakosság számára 

jelentenek egy fontos találkozási helyszínt, illetve lehetőséget különböző programok 

megszervezésére, korszerű energetikai színvonallal rendelkezzenek, ezzel is 

kapcsolódva a hazai, illetve az Európai Uniós energiahatékonysági irányelvekhez, 

hozzájárulva az épület hosszú távú környezetbarát fenntarthatóságához is. 

Szalánta akkori vezetése is hasonlóan gondolkodott, amikor ezt a beruházást 

megálmodta, élén Dunai Zoltán polgármester Úrral. Jelen Képviselőtestületünk is 

elkötelezett híve az energetikai korszerűsítésnek, most a Gondozási Központunk 

energetikai megújítására nyújtottunk be pályázatot Top-Plusz kiírás keretében.  

A Művelődési Házban az épület hőtechnikai jellemzőinek javítása érdekében külső 

szigetelést valósítottunk meg, födém, - és lábazatszigeteléssel együtt, annak 

érdekében, hogy az épület fenntarthatósága, hőtechnikai jellemzői javuljanak.  

A 2017-ben megálmodott beruházás fatüzeléssel kívánta a megújuló 

energiahasznosítást megoldani, ezt alakítottuk át, egy korszerű napelemes és 

hőszivattyús rendszerre. A fűtési rendszert egy korszerű gázkazán egészíti ki.  

A beruházást – tekintettel a 2017. év óta történt építőipari 

áremelkedésekre – emelt költségek mellett tudtuk 

megvalósítani. A Baranya Megyei Önkormányzat – 

élén Dr. Őri László elnök Úrral partner volt ebben, 

és a ráemelésként kért 9.604.361.- Ft 
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támogatással a beruházáshoz 48.039.682.- Ft-ot biztosított.  

Tekintettel arra, hogy a beruházás energetikai beruházás volt, a pályázat nem tette 

lehetővé, hogy minden szükséges munkát pályázati forrásból valósítsunk meg, 

Szalánta Községi Önkormányzat önerőként több mint 5.000.000.- Ft összeget tett 

hozzá, a festés, a gázkazán és a villámvédelem kialakítása során. 

 

A beruházás sikeres megvalósítása kapcsán köszönetet szeretnék mondani 

Szalánta Községi Önkormányzat előző képviselőtestületének, aki megálmodta ezt a 

beruházást. Megköszönném Nagy Csaba Képviselő Úrnak, aki a Közgyűlés 

elnökeként 2017-ben támogatta a fejlesztési igényünket.  

Köszönöm szépen Dr. Őri László elnök Úrnak, aki a nehézségek során segítő kezet 

nyújtott, és támogatta elképzeléseinket.  

Köszönöm szépen a pályázat menedzselését profin végző EU-Winner Kft.-nek, 

Karsai Dániel Ügyvezető Úrnak és Patkó Annamária projektmenedzsernek, akik a 

beruházást végig kísérték.  

 

Külön köszönetemet szeretném kifejezni a kivitelező Szabadi és Társa Kft-nek, akik 

magas színvonalon, kiemelkedő profizmussal valósították meg a terveinket.  
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